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کارشناس ارشد روابط بین الملل بابیان این که رییس جمهور 

منتخب درک واقع بینانه و درستی از مسیر تحولات 

منطقه ای و بین المللی دارد، گفت: مسعود پزشکیان 

به نقش و کارکرد سیاست خارجی در ارتقاء سطح کیفی 

زندگی مردم به خوبی واقف است.  

 »رضا نصری« در مورد اولویت های دولت چهاردهم در 

حوزه سیاست خارجی اظهار کرد:  آنچه دکتر پزشکیان 

در مورد سیاست خارجی تاکنون مطرح کرده بیانگر 

این است که هم درک واقع بینانه و درستی از مسیر 

تحولات منطقه ای و بین المللی دارد و هم به نقش و 

کارکرد سیاست خارجی در ارتقاء سطح کیفی زندگی 

مردم به خوبی واقف است.  

ایجاد توازن در مناسبات با همه کشورها
وی دراین ارتباط ادامه داد : به عنوان مثال، دکتر پزشکیان 

در تبیین سیاست خارجی خود تاکید کرده که به دنبال 

ایجاد توازن در مناسبات با همه کشورهاست و رویکرد 

»تک گزینه ای« در سیاست خارجی را قبول ندارد. این 

یعنی او به خوبی می داند که در دنیای امروز اگر حتی 

نزدیک ترین متحد شما تصور کند جز او »گزینه« دیگری 

ندارید، با شما وارد رابطه نامتعادل و نابرابری خواهد شد 

به نحوی که قادر نخواهید بود از فرصت ها و ظرفیت های 

آن اتحاد به درستی بهره برداری کنید.  

 این کارشناس ارشد مسایل بین الملل تصریح کرد: دکتر 

پزشکیان به نظریه »منطقه قوی« معتقد است، به این 

معنا که کشورهای همسایه باید به سطحی از تعامل و 

همکاری برسند که بتوانند به جای مهار یکدیگر، ثروت 

و منابع خود را به رشد و توسعه منطقه اختصاص دهند. 

یعنی مناسباتی ایجاد کنند که از یک سو بتوانند در 

فضایی امن تر به رشد اقتصادی خود بپردازند و از سوی 

دیگر با تشکیل یک بلوک قدرت جدید، در مناسبات 

کلان بین المللی تأثیرگذارتر شوند، طرح چنین ایده ای 

نشان می دهد دکتر پزشکیان روند غالب در همسایگی را 

به خوبی درک کرده و قصد دارد در آن نقش آفرینی کند.

پرهیز از غربگرایی و شرق گرایی در حین پرهیز از 

غرب ستیزی و شرق ستیزی
 نصری با تاکید بر این که موضع او در باب »پرهیز از 

غربگرایی و شرق گرایی در حین پرهیز از غرب ستیزی 

و شرق ستیزی« یا مواضعی که در مورد چین، روسیه، 

اروپا، بریکس، شانگهای و مدیریت تنش با آمریکا مطرح 

کرده نیز نشان می دهد نگاه واقع بینانه ای به مناسبات 

حاکم در نظم جدید جهانی دارد و قصد دارد از همه 

ظرفیت های موجود در جهت تامٔین منافع ملی استفاده 

کند، اظهار کرد: مواضع دکتر پزشکیان در مورد ضرورت 

رفع تحریم ها، مبادرت به سیاست های غیرشعاری و 

زیان بار یا طراحی سیاست خارجی به نحوی که جوانان 

کشور فضایی باثبات و فرصت های مناسب شغلی در 

کشور پیدا کنند و از مهاجرت منصرف شوند، حاکی از 

این است که  او رابطه میان سیاست خارجی، کیفیت 

زندگی مردم و معضلات اجتماعی را درک کرده و قصد 

دارد از این ابزار برای رفع این قبیل چالش های داخلی 

نیز استفاده کند.

قابلیت همراه سازی همه جامعه برای حمایت از 
محور مقاومت

این کارشناس ارشد روابط بین الملل بابیان این که معتقدم 

اهمیتی که آقای پزشکیان برای جایگاه و تقویت »دیپلماسی« 

قایل است می تواند برای محور مقاومت بسیار ارزنده و مقید 

باشد، اظهار کرد: یک دیپلماسی هوشمند و قوی در ایران 

می تواند به محور مقاومت کمک کند تا در سطح بین المللی 

به عنوان یک »جنبش رهایی بخش« رسمیت پیدا کند و در 

مجامع بین المللی باقدرت تاثیر گذاری بیش تر و مشروعیت 

مضاعفی وارد عمل شود.

اولویت های دولت چهاردهم چیست؟

در دهه اول محرم رقم می خوردسیاست خارجی و کیفیت زندگی مردم

۶ میلیون زائر  در حرم رضوی
مدیر عالی حرم مطهر رضوی گفت: پیش بینی میزبانی 

از ۶ میلیون زائر تا پایان روز عاشورا در حرم رضوی 

صورت گرفته است.

رضا خوراکیان، در نشست خبری اعلام برنامه های 

حرم مطهر رضوی در ماه محرم اظهار کرد: شعار 

محوری که برای این ایام تعیین شده »آزادگان عالم 

در خیمه حسین اند« است که این شعار در تمام 

دستگاه های فرهنگی و تبلیغی در تمام کشور به 

آن پرداخته می شود. محرم امسال ویژگی هایی 

دارد؛ همزمان با فصل تابستان است و در ایام دهه 

اول سالروز واقعه گوهرشاد و هفته عفاف حجاب 

قرارگرفته است و شاهد شرایط پس از برگزاری 

انتخابات ریاست جمهوری و تحولات منطقه ای و 

شرایط جبهه مقاومت در کشور هستیم.

مدیر عالی حرم مطهر رضوی افزود: بر این اساس 

محورهایی در حوزه محتوایی طراحی شده تا طبق 

مفاهیم و رویکردهای جامعه باشند، بحث جهاد و 

مبارزه با طاغوت، همراهی جامعه اسلامی در حمایت 

از حق، مقاومت در برابر انحرافات، جایگاه ولی جامعه 

امر در نظام اسلامی و امربه معروف و نهی از منکر و 

پیوستگی جامعه محورهایی است که در محتوای 

برنامه ها قرار دارد و برای آن سرفصل هایی داریم.

وی بیان کرد: اولین برنامه دهه محرم اذن عزا بود که 

در شب اول و صحن انقلاب برگزار شد، همزمان با 

برگزاری این برنامه، تعویض پرچم گنبد و سیاه پوشی 

حرم مطهر انجام شد. نقاره زنی در محرم و صفر 

نخواهیم داشت، اهداء پرچم به ۸۰ هیات  برتر 

کشوری و چندین هیئت بین المللی نیز انجام شد.

خوراکیان گفت: سیاهپوشی و نورآیی حرم مطهر 

متناسب با ایام عزا انجام شد و گل آرایی حرم مطهر 

متناسب با این شرایط تغییراتی را خواهد داشت، 

همزمان از ابتدای دهه اول محرم که به سمت عاشورا 

می رویم این شرایط توسعه پیدا می کند، حضور 

موکب ها در پذیرایی از زائرین را خواهیم داشت. 

امسال ۱۱ موکب در حرم مطهر و فضاهای پیرامونی 

آن مستقر می شوند. پیش بینی میزبانی از ۶ میلیون 

زائر تا پایان عاشورا توسط مردم در این موکب ها 

انجام شده است.

 مدیر عالی حرم مطهر رضوی ادامه داد: امسال سعی 

کردیم تسهیل ورود برای هیئت ها را داشته باشیم و 

شرایط بهتری را فراهم کنیم، فقط ورود طبل و سنج 

ممنوع خواهد بود، زمینه ورود پرچم علم و سایر اقلام 

تبلیغاتی هیئت ها به حرم فراهم شده است. برای همه 

هیئت ها فضایی ایجادشده که در صورت نداشتن دستگاه 

صوت، صوت همراه توسط آستان قدس ارایه شود و هر 

هیئت، عزاداری خاص خود را داشته باشد به گونه ای 

که مزاحمت برای بقیه هیئت ها ایجاد نشود. وی گفت: 

بسته شعر و محتوایی ویژه محرم آماده شده که در جلسه  

۱۳ تیرماه بخشی از کتب شعر تقدیم مداحان شد و در 

جلسه آینده بحث محتوایی و مجموعه های آماده در 

اختیار مبلغین قرار خواهد گرفت.

خوراکیان افزود: در مراسم سلام عزا، اعلام عزای 

اباعبدالله در روز اول محرم ساعت ۷ صبح با آیین 

مخصوص خود انجام شد. ازجمله کارهای دیگری 

که قبلا بود و سعی شد در دهه اول محرم توسعه پیدا 

کند، حسینیه حرم است. غیر از روز تاسوعا و عاشورا 

در کل دهه برای اقوام و استان های مختلف امکان 

عزاداری فراهم شده تا برنامه خاص خود را داشته 

باشند که علاوه بر برنامه هایی است که حرم مطهر 

دارد. شرایط این برنامه ها تحت عنوان حسینه حرم 

در صحن قدس فراهم شده و هر شب حداقل از ۴ 

استان برنامه خواهیم داشت.

محمدرضا قلندرشریف شهردار مشهد مقدس در 

یادداشتی، لزوم حضور پرشور شهروندان در انتخابات 

را تشریح کرد.

در متن این یادداشت آمده است:

مشهدالرضا)ع( علاوه بر جایگاهش به عنوان »پایتخت 

معنوی ایران اسلامی« در سپهر سیاسی کشور همواره 

جایگاهی تعیین کننده داشته و دارد.

در ادوار مختلف، نامزدهای محترم ریاست جمهوری 

با حضور در این کلان شهر معنوی سیاسی، به جایگاه 

خود در نگاه مردم واقف می شدند. به واقع مشهد 

میزان الحراره و دماسنج ایران بوده است؛ تا جایی 

که در دوره های پیش با تیتر »مشهد کار را تمام 

کرد« رسانه ها به مانور برای نامزد موردحمایت خود 

می پرداختند. امروز هم حکایت همان است.

مشهد همچنان تعیین کنندگی خود را در معادلات 

سیاسی و مردمی حفظ کرده است. هم امیدواریم و 

هم دعوت می کنیم همشهریانمان را که برای حفظ 

این جایگاه، فردا حضوری فاخر در عرصه انتخاب 

داشته باشند.

بدانیم که رای تک تکمان تاثیر خاص خود را دارد 

و به خشتی می ماند که در بنای پرشکوه ایران قرار 

می گیرد. حیف است کسی در این سازه پرشکوه 

سهمی نداشته باشد.

همت کنیم و دست دیگران را هم بگیریم و برایشان در 

این جشن ملی جا بازکنیم؛ همین ساعت های مانده 

تا آغاز انتخابات و حتی تا آخرین دقیقه رای گیری 

بکوشیم دیگران را هم به نقش آفرینی ملی و انقلابی 

تشویق و ترغیب کنیم. نه تنها جای دوری نمی رود 

این کوشندگی، که دل های دور را نیز به هم نزدیک 

می کند.

این مسیر به همدلی می رسد و این همان حسنی است 

که به گفته لسان الغیب، به اتفاق ملاحت می تواند 

جهانگیر شود؛ »آری به اتفاق جهان می توان گرفت«. 

اتفاق می کنیم برای وطن و برای نشان دادن عظمت 

ایران اسلامی در جهان. باری، ما به عنوان خدمتگزاران 

شهر امام رضا)ع(، هم کوشیدیم فضا را برای انتخابات 

در اندازه رقابتی شکوهمند فراهم کنیم و هم امروز از 

همه مجاوران و زائران حضرت شمس الشموس)ع( 

خاضعانه دعوت می کنیم با حضور پای صندوق ها، به 

عظمت ایران اسلامی ضریبی احترام برانگیز ببخشند.

نقش راهبردی مشهد را باید همچون میراثی گران بها 

حفظ کنیم تا بهتر بتوانیم در فردای انتخابات، مطالبات 

»جهان شهر برکت و کرامت« را در جایگاه ملی پی بگیریم.

مشهد در سپهر سیاسی ایران همیشه تعیین کننده است

گفت و گو

انتخاب وزراتوسط نخبگان
* دکترعلي  خسروشاهي

در نخستین هفته پیروزی مسعود پزشکیان در رقابت های انتخابات ریاست جمهوری 

سازوکار انتخاب وزرای پیشنهادی او در حال رونمایی است.

سعود پزشکیان رییس جمهور منتخب دولت چهاردهم همانند دوره رقابت ها 

از قیاس شدن دولتش با دوره حسن روحانی پرهیز دارد. حلقه اول کارزار 

انتخاباتی او در مواجهه با پیشنهادات معرفی اعضای کابینه تصریح دارند 

چینش کابینه به صورت روشمند و شفاف خواهد بود.

براساس متنی که از شیوه انتخاب اعضای کابینه بر اساس نقطه نظرات عمومی 

مسعود پزشکیان رییس جمهور منتخب در شبکه های اجتماعی منتشر شده، 

او ۱۸ شرط برای گزینش نامزدهای وزارتخانه ها و سازمان ها گذاشته است: 

»اعتقاد به قانون اساسی و اسناد بالادستی«، »اشتهار به پاکدستی، صداقت و 

شجاعت«، »داشتن نگرش ملی«، »دور از گرایش های جناحی، قومی، مذهبی 

و منطقه ای«، »همراهی و وفاداری نسبت به گفتمان و رویکرد رییس جمهور«، 

»باور به ضرورت توسعه عدالت«، »باورمند به ایده صدای بی صدایان و تحقق 

مطالبات زنان، جوانان و حقوق اقوام«، »باور به تعامل اجتماعی و فرهنگی 

داخلی«، »باور به ضرورت همگرایی، وفاق و انسجام داخلی«، »معتقد و عامل 

به تخصص گرایی و شایسته گزینی«، »باورمند به ضرورت همراهی و توامانی 

مقاومت و انعطاف در سیاست خارجی«، »شناخت ماموریت دستگاه و توانایی 

حل مساله«، »دارای مدرک معتبر کارشناسی ارشد یا بالاتر«، »تجربه مدیریت 

عالی اجرایی در بخش دولتی، خصوصی یا دانشگاهی«، »دارای روحیه و 

شجاعت پذیرش و پیشبرد نوآوری«، »دارای نگرش و رویکرد راهبردی«، »اعتقاد 

به کار کارشناسی« و »باورمند به حکمرانی دموکراتیک و ضرورت مشارکت 

مردم در اداره کشور.«

روش عملی انتخاب نامزدهای پست وزارت نیز از طریق تشکیل کمیته هایی با 

حضور نخبگان دانشگاهی و غیردانشگاهی صورت می گیرد. همچنین بر متن 

منتشر شده در فضای مجازی که ظریف هم آن را تایید کرد، این مختصات نیز 

برای انتخاب وزرا در نظر گرفته شده است: ۶۰ درصد وزرا باید زیر ۵۰ سال 

باشند، ۲۰ درصد کابینه زنان خواهند بود، ۶۰ درصد وزرا سابقه وزارت نداشته 

باشند و اینکه وزرا باید از بدنه وزارتخانه مربوطه باشند.

حضور مردم هوشمندانه و ارزش آفرین بود
محمد صادق جوادی حصار رییس ستاد انتخاباتی دکتر مسعود پزشکیان 

در خراسان رضوی در پیامی از حماسه حضور هوشمندانه مردم پای 

صندوق های رای تشکرکرد.

دربخشی از این پیام آمده است : در راستای انتخاب دکتر مسعود پزشکیان 

رییس جمهور منتخب کشور خدمت مردم شریف و عزیز ایران بویژه مردم 

شهیدپرور ،حماسه ساز و عزیز خراسان سلام و عرض ادب می کنم. ابتدا 

ایام سوگواری سالار شهیدان اباعبدالله حسین)ع( را به مردم کشور 

و خطه امام مهربانی ها تسلیت عرض کرده و سپس به خاطر حضور 

هوشمندانه ،ارزش آفرین و گرامی آنان در چهاردهمین دوره انتخابات 

ریاست جمهور تشکر می کنم و همچنین به خاطر خلق این حماسه 

بزرگ از عموم افراد جامعه خراسان قدر دانی می کنم.آرزو می کنم دولت 

آینده در ادامه رویکرد اهداف جمهوری اسلامی به مقولاتی همچون 

رفاه،امنیت و آسایش عموم جامعه ورشد و توسعه پایدار ملی گام بردارد
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 معاون امور اجتماعی بهزیستی خراسان 

رضوی، گفت: از ابتدای سال جاری 

تاکنون تعداد ۱۱۵ کودک کار جدید 

شناسایی شده اند، با توجه به پرونده های 

فعال از سال های گذشته در حال حاضر 

بیش از ۱۱۰۰ کودک کار و خیابان از 

خدمات مراکز بهره مند می شوند که از 

این تعداد ۷۰ درصد کودکان کار و خیابان 

را اتباع تشکیل می دهند.

 به گزارش نخست ،حمیده محدث در 

خصوص تعداد و نوع مراکز فعال در حوزه 

کودکان کار و خیابان اظهار کرد : در حال 

حاضر دو مرکز شبانه روزی و دو مرکز 

 روزانه حمایتی- آموزشی کودک و خانواده 

در استان خراسان رضوی فعال می باشد. 

کلیه کودکان کار و خیابان که توسط 

تیم های شناسایی و جذب یا از طریق 

نیروی انتظامی و... به مرکز غربالگری 

کودکان خیابانی ارجاع داده شوند، از 

خدمات این مراکز بهره مند می شوند.

 درصورتی که حضور کودک در محیط 

خانواده خطرناک یا آسیب زا باشد، کودک 

به مرکز شبانه روزی انتقال می یابد و در 

غیر این صورت کودک در عین حضور در 

محیط خانواده از خدمات حمایتی مراکز 

روزانه بهره مند می شود.

خدمات این مراکز شامل افراد زیر ۱۸ سال 

می گردد. در حال حاضر بیشترین فراوانی 

کودکان کار شناسایی شده مربوط به سنین 

۱۲ تا ۱۴ سال است . وی افزود: در سال 

گذشته ۷ میلیارد تومان در حوزه کودکان 

کار و خیابان تخصیص یافته است. پرداخت 

حدود دو میلیارد و ۲۰۰میلیون تومان بابت 

حق الزحمه مراکز غیردولتی فعال در این 

حوزه، پرداخت بیش از یک میلیارد و۷۰۰ 

میلیون تومان کمک هزینه های موردی 

به صورت مستقیم به خانواده ها از قبیل 

ودیعه مسکن، کمک هزینه اشتغال، تامین 

لوازم ضروری منزل، کمک هزینه معیشتی 

و... بخشی از حمایت های مالی بوده که 

انجام گرفته است. معاون امور اجتماعی 

بهزیستی خراسان رضوی در خصوص روند 

پذیرش کودکان کار و خیابان در مراکز 

بهزیستی، گفت: کودکان کار و خیابان 

شناسایی شده با توجه به شرایط خود از 

خدمات مراکز روزانه و شبانه روزی بهزیستی 

بهره مند می گردند. در اولین گام کودک 

به مرکز غربالگری کودکان خیابانی ارجاع 

داده می شود. ازآنجایی که اکثر کودکان 

کار و خیابان از اتباع هستند و فاقد اوراق 

هویتی می باشند لذا شناسایی و تشکیل 

پرونده برای این کودکان از طریق اسکن 

عینبیه انجام می گیرد. بعد از تشکیل 

پرونده، کودکان جهت نگهداری موقت 

و تعیین تکلیف به مرکز موقت کودکان 

کار و خیابان ارجاع می گردند. در این 

مرکز ضمن اسکان کودک، پایش وضعیت 

سلامت کودک نیز صورت گرفته و پس از 

بررسی وضعیت خانواده و طی بازه زمانی 

۲۱ روزه در خصوص نحوه ترخیص کودک 

از مرکز تصمیم گیری می شود. وی افزود: 

کودکان پس از طی فرآیندهای موردنیاز 

در صورت واجد شرایط بودن خانواده به 

والدین تحویل می گردند و پس ازآن جهت 

تداوم دریافت خدمات به مراکز روزانه 

حمایتی - آموزشی کودک و خانواده ارجاع 

داده می شوند و مسایل تحصیل، درمان، 

معیشت، حرفه آموزی ، اشتغال و... این 

کودکان پیگیری می شود. 

70 درصد کودکان کار خارجی هستند

آینده مسعود با رزقِ حسینی
غلامرضا بنی اسدی

آینده مسعود، تقدیرمان شد با نامی که بر برگه های رای رقم خورد. به فال 

نیک باید گرفت این نام را و از رییس جمهور منتخب خواست که شرحِ اسم 

خویش باشد برای همه مردم. 

برای ایران. برای خوشبختی فردبه فرد ملت بکوشد. برای توسعه 

شادی و شادمانی مردم تلاش کند. سعادتمندی ایرانی و ایران 

را هدف گذاری کند. قطعا هدفی چنین لطف الهی را هم همراه 

خواهد آورد. این همان حرکتی است که خداوند علی اعلا، برکت آن 

را ضمانت فرموده است. یک تقارن درس آموز هم دارد این انتخاب 

که بر کرانه محرم اتفاق افتاد. این برای ما که همه زندگی مان را با 

امام حسین، علیه السلام، معنا می کنیم، پیام های مختلفی دارد. 

پیام هایی که اگر دریابیم، "دُر" خواهیم یافت و به استغنایی خواهیم 

رسید که رزق سفره حضرت سیدالشهداست. رزقی که لقمه هایی 

از آن را آقای رییس جمهور در دوران دفاع مقدس، نوش جان و چراغ 

راه کرده است. راز سلامت و دل و دیده و دست پاک پزشکیان را هم 

باید در همان زیستِ بهشتی در کربلای جبهه دانست. می خواهیم 

که با همان طهارت نگاه هم خود قدم بردارد و هم همراهانی انتخاب 

کند، که در هندسه ای چنین برای مهندسی زندگی مردم، همت 

کنند. به ویژه در حوزه فرهنگ، بکوشند نسبت فرزند- پدری آحاد 

مردم نسبت به امامت احیا شود تا ما را هم از میراث سیدالشهدا 

بهره ای باشد.استاد صفائی حائری)ره( زیبا تبیین می کند این افراد 

را؛" وارثان حسین)ع(  در شعور و عاطفه  و در تصمیم  و عمل  متحول 

شده  اند و به حسین پیوند خورده  اند و از علم  و عشق  و عبودیت  و 

خلوص ، نشان گرفته  اند.درواقع، میراثى جز همین بصیرت و علم 

و عبودیتِ تقوا و عبودیتِ صلاح نیست. " ما می خواهیم نگاه شما 

برای ساختن فردای ایران، از این آبشخور مطهر جان بگیرد. جهان را 

این گونه بهتر می شود ساخت. تقوای واقعی که باشد، تخصص را هم 

به همراه می آورد. همان که شما به آن در مناظرات به عنوان کلیدواژه 

اصلی تکیه داشتید. اگر می بینیم برخی ها به ادعای تقوا مصدر کاری 

خراب شده اند به این خاطر است که تقوا ندارند. واقعیت و حقیقت 

همان است که شهید چمران گفت: کسی که تخصص ندارد و کاری 

را می پذیرد بی تقواست. کار را به افراد باتقوایی بسپارید که از سفره 

حسین)ع( رزق و روزی می خورند. یا علی!

 پویش»نذر خون حسینی«
 در خراسان رضوی 

مدیر روابط عمومی و مشاور ویژه مدیرکل انتقال خون خراسان 

رضوی گفت: پویش »نذر خون حسینی« با شعار »اهدای خون، 

فرهنگ حسینی، نذر عاشقان« در پایگاه های اهدای خون 

خراسان رضوی در حال اجراست.

مصطفی مهدوی ارفع روز چهارشنبه افزود: این پویش از ابتدای 

ماه محرم در پایگاه های انتقال خون خراسان رضوی آغاز شده 

است و تا پایان ماه صفر امسال ادامه خواهد داشت.

وی ادامه داد: این پویش به منظور ترویج فرهنگ اهدای خون و با هدف 

بهبود وضعیت مشارکت اجتماعی و جبران کمبود ذخایر خونی استان 

و نقش آفرینی جوانان برای ترویج بیش از پیش فرهنگ ایثار در جامعه 

و خاصه در بین خانواده آنان و همچنین به عنوان نسل آینده کشور و 

با تمسک به سیره حضرت امام حسین)ع( و یاران با وفایش در حال 

برگزاری است. مدیر روابط عمومی اداره کل انتقال خون خراسان 

رضوی با اشاره به لزوم نقش آفرینی جوانان و بانوان در راستای ترویج 

فرهنگ اهدای خون گفت: با توجه به این که بحث اصلی ما ترویج 

اهدای خون در بین خانواده ها و تبدیل هر خانواده به یک پایگاه است 

بنابراین جوانان و بانوان خود را در زمینه فرهنگ سازی اهدای خون 

در بین خانواده ها آماده کنند چرا که اهمیت حضور جوانان و بانوان 

به علت محوریت آن ها در جامعه و تاثیرگذاری آن هاست .

مجید اعلمی :  سیده فاطمه  موسوی بایگی متولد 
۱۳۷۶ شهر مشهد، دانشجوی نمونه و برتر مقطع دکترای 

تخصصی دانشکده علوم پیراپزشکی و توانبخشی 

دانشگاه علوم پزشکی مشهد ازجمله شخصیت های 

 پرتلاش، نخبه  و علمی است که در زمان تحصیل خود

 تاکنون کارهای علمی و فعالیت پژوهشی زیادی 

در فضای علمی دانشگاه انجام داده است. 

نخست: لطفا خود را برای مخاطبان این گفتگو 
معرفی و بیوگرافی مختصری از سال های تحصیل 

در سطوح مختلف عنوان بفرمایید؟
سیده فاطمه موسوی بایگی متولد ۱۳۷۶ شهر 

مشهد، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد فناوری 

اطلاعات و سلامت از دانشکده علوم پیراپزشکی و 

توانبخشی دانشگاه علوم پزشکی مشهد و اکنون 

هم دانشجوی دوره دکترای تخصصی رشته مدیریت 

اطلاعات سلامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد 

هستم. تحصیلات ابتدایی تا دیپلم را در شهر 

مشهد گذراندم. من مقطع کارشناسی و کارشناسی 

ارشد تا دکترا را به صورت پیوسته و بدون وقفه در 

دانشکده علوم پیراپزشکی و توانبخشی گذراندم. 

در آزمون کنکور کارشناسی ارشد رشته فناوری 

اطلاعات سلامت رتبه ۴ کشوری و در کنکور دکترای 

تخصصی مدیریت اطلاعات سلامت رتبه ۱ کشوری 

با سهمیه آزاد را کسب کردم. در تمام طول دوران 

تحصیل کارشناسی و کارشناسی ارشد شامل 

سهمیه استعدادهای درخشان بودم و در سال 

۱۴۰۱ عنوان پژوهشگر برتر دانشگاه علوم پزشکی 

مشهد در مقطع کارشناسی ارشد را در دانشگاه 

کسب کردم و در سال ۱۴۰۲ عنوان پژوهشگر برتر 

دانشکده علوم پیراپزشکی و توانبخشی دانشگاه 

علوم پزشکی مشهد را کسب کردم.

در این ۲ سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ عنوان دانشجوی 

برتر آموزشی در جشنواره شهید مطهری انتخاب 

شدم و به لطف خدا در ۲ سال متوالی در سی امین 

و سی ویکمین جشنواره انتخاب دانشجوی نمونه 

کشوری موفق به کسب حدنصاب نمره برای رقابت در 

جشنواره انتخاب دانشجوی نمونه کشوری شده ام. 

نخست: لطفا در خصوص فعالیت ها و کارهای 
تحقیقاتی و پژوهشی خود توضیح بفرمایید؟

به لطف خدا تا به امروز با کمک اساتید ۳۸ مقاله 

در مجلات و نمایه های ISI، اسکوپوس و پیمنت 

را چاپ کردم، انجام حدود ۲۸ طرح تحقیقاتی 

و ۷۵ کنفرانس در کنگره های ملی و بین المللی 

ازجمله کشورهای چین، انگلیس و یونان بود که 

به صورت پوستر و سخنرانی این ها را ارایه دادم. 

حیطه و سمت وسوی طرح های تحقیقاتی من؛ 

فناوری اطلاعات سلامت است، حالا در بطن 

فناوری های مختلف به عنوان مثال ریجستری ها، 

اپلیکیشن های سلامت همراه  عنوان پایان نامه 

کارشناسی من، طرح و ارزیابی یک اپلیکیشن 

آموزش تغذیه برای دانشجویان علوم پزشکی بود 

و عنوان پایان نامه کارشناسی ارشد من طراحی و 

ارزیابی ریجستری توانبخشی سرپایی در دانشگاه 

علوم پزشکی مشهد بود. اما طرح های تحقیقاتی به 

اینجا ختم نمی شود و ما طرح های مختلفی راداریم.

برای آموزش های مختلف  و برای بهبود سلامت 

بیماران از فناوری های مختلف استفاده کردیم. 

حال در حوزه طراحی، ارزیابی و هوش مصنوعی 

می توانیم طرح های مختلفی را اجرا کنیم تا برای 

توانمندسازی بیماران کمک حال باشد. 

نخست: لطفا  دلایل  انتخاب خود را برای ادامه 
تحصیل در دانشگاه علوم پزشکی مشهد با 

توجه به کسب رتبه 1  توضیح دهید؟ 
همه تصور می کنند اگر رتبه ۱ را کسب کردیم، 

باید حتما شهر تهران، پایتخت را برای ادامه 

تحصیل انتخاب کنیم. ولی من با توجه به اینکه 

متاهل هستم و دارای یک فرزند ۶ ساله ، خیلی 

متعهد به این بودم که خانواده اذیت نشوند و نیز 

دوری راه ممکن بود، باعث بروز مشکلاتی شود 

و از طرفی نیز جایگاه برتر دانشگاه علوم پزشکی 

مشهد که یکی از بهترین دانشگاه های سراسر 

کشور ایران هست و علاوه بر آن؛ اساتید گروه 

فناوری اطلاعات سلامت دانشگاه علوم پزشکی 

مشهد که اولویت آن ها بر آموزش و پژوهش بسیار 

است و در این سال ها به من در این مسیر خیلی 

کمک کردند باعث انتخاب دانشگاه برای ادامه 

تحصیل من شد.

همین جا و از همین تریبون، می خواهم از دکتر 

خلیل کیمیافر بزرگوار و دکتر معصومه    سرباز عزیز 

که در طول دوران تحصیل نه تنها فقط زمان کنکور 

و نه تنها موقع پایان نامه، بلکه در تک تک لحظات 

و تک تک طرح های تحقیقاتی که باهم داشتیم؛ 

اگر راهنمایی ها و کمک های این دو بزرگوار نبود 

قطعا موفقیتی برای من حاصل       نمی شد، تقدیر 

و تشکر نمایم.

نخست: لطفا با توجه به جایگاه علمی و پژوهشی 
خود و هم زمانی مادر بودن و همسر بودن 
در خصوص نحوه مدیریت این موضوعات 

توضیحاتی بیان نمایید؟
یکی از مشوق های اصلی من برای ادامه تحصیل، 

همسرم بودند و تا به الان هم کمک های ایشان 

در کارها هست. و این مداومت در درس خواندن 

من و ادامه تحصیل در خانه مثل قانون شده بود 

و همه دوست داشتند که من ادامه بدهم  و از این 

بابت از همسرم برای تمام همکاری ها  و همدلی ها 

صمیمانه سپاسگزارم. همچنین از مادر عزیزم 

بابت نگهداری از فرزندم در زمان هایی که من 

در دانشگاه هستم و نمی توانم آن طور که باید به 

فرزندم برسم، کمال تشکر رادارم.

گفت وگو با دانشجوی نمونه و برتر دانشگاه علوم پزشکی مشهد

یادداشت

پزشکی

سیده بهجت موسوی مقدم 
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امروز پنجمین روز محرم است. از چند هفته 

پیش تکایا و هیئت ها فعالیت هایشان را 

شروع کردند و منی که امسال بچه کوچک 

دارم مانده ام با هزار دغدغه فکری که آیا 

می توانم امسالم مثل سال های گذشته 

از محرم فیض ببرم یا نه؟

وقتی با چند مادر باتجربه صحبت کردم 

هر کدامشون یک پیشنهاد دادند. یکی 

گفت قید هیئت رفتن را تا چند سال 

باید بزنی! عزای عالم و آدم در دلم آمد. 

دیگری گفت در خانه عزاداری کن! مگر 

می شود؟ ما زنده به محرمیم و هیئت 

رفتنش. می خواهم فرزندم با شنیدن ذکر 

مصیبت اهل بیت بزرگ شود. مادرهای 

زیادی هم بودند که به من راهکارهایی 

دادند که البته به نظرم کارآمد آمد تا بتوانم 

هم با بچه هیئت بروم و هم فرزندم از مراسم 

و فضا خسته نشود و خاطره بدی از هیئت 

در ذهنش نماند.

توقع در حد توان کودک باشد

اول ازهمه خیلی زود به هیئت نروید تا بچه 

خسته نشود. زمان حضورتان در هیئت 

یک یا نهایتا دو ساعت باشد. یک سری 

والدین توقع دارند کودکشان ۴ ساعت در 

کنارشان بی حرکت بنشیند، سخنرانی و 

روضه خوانی و عزاداری و سینه زنی گوش 

دهد و عاشق امام حسین علیه السلام هم 

بشود. نه مادر عزیز، نه پدر عزیز بچه صبرش 

کم است و همین یکی دو ساعت را هم 

با در نظر گرفتن تمهیدات می توانید در 

هیئت نگهش دارید. اجرای این تمهیدات 

در کنار زمان کوتاه حضورش در آن فضا 

است که در ابتدا کودک را عاشق حضور 

در هیئت می کند و منتظر فردا است که 

دوباره برود و بعد از تمام شدن محرم دوباره 

منتظر محرم بعد بماند که هر شبش هیئت 

برود و خوش بگذراند.

نقاشی و اسباب بازی های کم حجم 
اما جذاب

 زمان خروج از منزل حتما اسباب بازی 

و وسیله مناسب سرگرمی همراه داشته 

باشید تا کودک بتواند مدت بیشتری از 

زمان یک یا دو ساعت را با آن ها و بقیه 

بچه های هیئت سرگرم شود. وسیله ای 

انتخاب کنید که سروصدا نداشته باشه 

و باعث آزار بقیه نباشد. دفتر نقاشی و 

مداد رنگی، پازل، عروسک های انگشتی 

و از این قبیل وسایل، مناسب بازی در 

هیئت است. بدترین تمهیدی که والدین 

می توانند در نظر بگیرند این است که 

یک تبلت یا گوشی را به کودک ۲، ۳  و 

یا چهارساله خود بدهند و او ساعت ها با 

آن بازی کند.

کودک در این زمان گرسنه و تشنه می شود. 

کودک صبرش کم است و طاقت تحمل 

گشنگی و تشنگی را ندارد. پس حتما آب و 

خوراکی های مناسب  همراه داشته باشید. 

خوراکی هایی که ریخت وپاش نداشته 

باشد و این قابلیت را داشته باشد تا به 

سایر بچه های هیئت هم تعارف کنید.

تنها یا خانوادگی؟
بهترین هیئت برای حضور کودکان 

و مادرانی که کودک همراه دارند، 

هیئت هایی است که در فضای باز 

برگزار می شود و پدر و مادر می توانند 

به صورت خانوادگی در کنار هم بنشینند 

و در صورت خسته شدن کودک او را 

بچرخانند و چنانچه یکی از والدین خسته 

شد جایشان را عوض کنند. بهتر است به 

یاد داشته باشیم که ذات کودک حرکت 

و تلاش است و یکجانشینی برای او جز 

شکنجه ای بیش نیست. حتی ممکن 

است در بین جمعیت هم بازی ای پیدا 

 کنند و برای حضور بیشتر در مراسم

 بهانه دیگری هم جور شود. 

حواستان باشد هیئت هایی که تاریکی 

در آن زیاد است و روضه و صداهای بلند 

که بچه ها به آن واسطه اذیت می شوند، 

برای بچه ها مناسب نیست. سعی کنید 

پیش از مراسم کودک راکمی بخوابانید 

تا خسته و بهانه گیر نباشد، او را سیر کنید 

تا سریع گرسنه و بداخلاق نشود و قبل از 

خروج از منزل حتما او را دستشویی ببرید.

هیئت کودک
این روزها برخی از هیئت ها بخش هایی را 

مختص به نگهداری از کودکان دارند، اگر 

برایتان مقدور است به آن هیئت ها مراجعه 

کنید تا در کنار نگهداری از کودکتان 

اطلاعات او را از واقعه کربلا و شهدای کربلا 

بالابرده و در کنار آن  شما به عزاداریتان 

برسید. در روزهای آتی سعی می کنیم هر 

یک از این راهکارها را بازکنیم و توضیحات 

بیشتری در خصوص آن ها به شما ارایه 

دهیم تا انشاالله بتوانیم شمارا راهنمایی 

کنید که هم خودتان و هم فرزندانتان از 

رفتن به هیئت حظ معنوی و دنیوی ببرید.

ملت گرفتار دولت الکترونیک!
محمدباقر عطاریانی

وزیر ارتباطات گفته از تیرماه سال ۱۴۰۴ هیچ وزارتخانه ای حق ندارد از 

مردم مدرک کاغذی دریافت کند.عیسی زارع پور در حاشیه بازدید از بیست 

و هفتمین دوره نمایشگاه الکترونیک، کامپیوتر و تجارت الکترونیکی )الکامپ( 

اعلام کرده در دولت سیزدهم ، دستگاه ها بیشتر به هم وصل و لینک شدند 

و هوشمند سازی دولت شتاب بیشتری گرفته و مراجعات حضوری مردم یا 

گرفتن مدرک از مردم کاهش یافته است.

طبق قانون برنامه هفتم تا پایان سال بعد یعنی تیرماه سال آینده دیگر 

هیچ وزارتخانه ای حق ندارد کاغذ و مدرک از مردم دریافت کند و امیدواریم 

دستگاه ها به این نقطه به لحاظ اجرایی برسند.

صحبت این مقام مسوول خیلی جالب و از سوی دیگر عجیب است.این روزها 

برای کار و امور اداری با ورود به اینترنت و سامانه های وزارتی و ادارات و حتی 

بانک ها اگرچه از گرفتن کاغذ پرهیز می کنند اما سامانه ها چنان دردسر دارند 

که مردم عاصی شده اند.شاید مراجعات حضوری مردم کمتر شده باشد اما 

گرفتاری مردم در برابر سامانه ها ، قطع شبکه، نبود اینترنت پرسرعت، تراکم 

کاربرها و مراجعات زیاد باعث شده که مردم بیشتر گرفتار شوند.باید اذعان 

کرد که زیرساخت ها، بسیار ناکارآمد است و برای ارایه خدمت در بخش دولت 

الکترونیک خیلی فاصله داریم.این روزها بسیاری از بانک ها برای افتتاح حساب 

به سامانه های اختصاصی خود پناه برده اند درحالی که مشتریان برای همین 

کار ساده با کلی ماجرا روبه رو هستند.اگرچه از مراجعه و کاغذ بازی خبری 

نیست اما پای سیستم کامپیوتر و به دلایل مختلف ، اعصابی برای مشتریان 

باقی نمی ماند.قطع و کندی اینترنت ، مراجعات زیاد و ضعف سامانه ها در 

برابر مراجعه بالای مردم ، عدم آشنایی اغلب مردم با سامانه ها به ویژه افراد 

سالخورده و پیچیدگی کار با سامانه ها ازجمله مواردی است که مردم را ناراضی 

و گرفتار کرده است.از دیگر نکات و گرفتاری مردم بحث هوشمند سازی و 

موضوع لینک شدن دستگاه های دولتی با یکدیگر است.متاسفانه در این 

قضیه سامانه برخی دستگاه ها دچار اشکال شده و درنهایت کار مردم معطل 

می ماند.جالب تر اینکه برخی کارمندان از دادن پاسخ خودداری می کنند 

و با عبارت" به کافی نت مراجعه کنید" خود را راحت می کنند.در همه جای 

دنیا ، ابتدا زیرساخت را فراهم و سپس آموزش های لازم را ارایه می کنند تا 

مردم کمتر دچار گرفتاری و نارضایتی شوند اما اینجا گویی به این موضوع 

توجهی نمی شود و امور به صورت " سنتی ماشینی الکترونیک " جلو می رود.

اوضاع کنونی در حوزه دولت الکترونیک به خوبی آشکار می کند که در آینده 

هم با این وضعیت ره به جایی نخواهیم برد!!

جد   ول سود   وکو  شماره 146
به سه نفر از کسانی که پاسخ صحیح 

جد   ول را تا تاریخ 5 مرداد  1403  
به شماره زیر ارسال نمایند   

09033831861 
به قید   قرعه از سوي کلبه عسل مژد   ه 

هد   ایایي اهد   ا مي شود   . 
پاسخ جد   ول  شماره 143

 مادران در ماه محرم توجه کنند

کودک، کدام هیئت!
  ساعت 25

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای محمدمهدی تاج بخش به وکالت از آقای علی رضا 

حسینی طبق وکالتنامه شماره ۱۸۳۷۲۳ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۱۳  

۱۸۳۷۲۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۱۳ دفتر خانه ۲مشهد به استناد ۲ 

برگ فرم استشهادیه منضم به فرم تعهد جهت دریافت سند مالکیت 

المثنی ششدانگ پلاک ثبتی ۱۴۵۲ فرعی از باقیمانده ۲۰۴ فرعی از 

۲۲۶ اصلی بخش 9 مشهد که مدعیست متعلق به موکل وی میباشد 

به علت سهل انگاری مفقود گردیده است و با بررسی دفتر املاک 

معلوم شد ششدانگ پلاک مذکور مستند به سند انتقال ۵۳۷۸۱-

۱۳۸۵/۱۰/۲۷ دفتر ۵۵ مشهد به نام اقای علی رضا حسینی ذیل 

دفتر ۱۲۱9 صفحه ۲۴۲ و سند چاپی۶۶۳۸۰ صادره شده دفتر 

املاک بیش از این جکایتی ندارد-لذا به استناد ماده۱۲۰ اصلاحی 

قانون ثبت مراتب یک نوبت اگهی و متذکر میگردد هر کس نسبت به 

ملک مورد آگهی معامله انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد 

خود می باشد .بایستی ظرف ده روز از تاریخ انتشار آگهی اعتراض 

کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند رسمی معامله به 

این اداره تسلیم نمایید.بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض 

در مهلت مقرر و یا عدم وصول اعتراض درمهلت مقرر و یا وصول 

اعتراض بدون ارایه سند مالکیت یا سند معامله رسمی ، نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم ان به متقاضی اقدام خواهد شد.

م الف ۲۳۷9

هادی ریحانی
رییس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد

اعضای کمیسیون مدیریت واردات و بازرگانی 

داخلی اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی 

خراسان رضوی در نشستی با تاکید بر ضرورت 

کاهش ضرایب مالیاتی، استفاده از ظرفیت های 

قانونی در این مورد را خواستار شدند.

بازرگانی  و  واردات  مدیریت  کمیسیون  رییس 

بازرگانی خراسان رضوی روز سه  اتاق  داخلی 

شنبه در نشست این کمیسیون در محل اتاق 

گفت: اعمال ضرایب مالیاتی همچون ۱۰ درصد 

برای اصناف و بازرگانی داخلی و اعمال قوانین 

جدید مالیاتی در رصد حساب های حقیقی و 

حقوقی بویژه حساب های حقیقی، با واقعیت های 

موجود و سودهای واقعی همخوانی نداشته و به 

دور از انصاف است.

سعید بامشکی افزود: این ضرایب منجر به زیان 

دهی فعالیت فعالان اقتصادی می شود؛ امید است 

راهکاری برای کاهش ضرایب مالیاتی مدنظر قرار 

بگیرد که در این میان می توان از ظرفیت اتاق بازرگانی 

در راستای پیگیری و مطالبه گری استفاده کرد.

وی با اشاره به اینکه بسیاری از مشکلات به دلیل 

نبود اختیارات لازم در استان، باید در سطح ملی 

پیگیری شود یادآور شد: در این شرایط بسیاری از 

فعالان بخش خصوصی تمایل دارند کسب و کار 

خود را به تهران منتقل کنند چون به نظر می رسد 

در حال حاضر تصمیمات مربوط به ۷۰ الی ۸۰ 

درصد چرخه اقتصاد در مرکز گرفته و بسیاری از 

سیاست های اساسی در حوزه امور بانکی، گمرک 

و صمت در پایتخت متمرکز است.

رییس کمیسیون مدیریت واردات و بازرگانی داخلی 

اتاق بازرگانی خراسان رضوی گفت: برخی از مشکلات 

بخش خصوصی به ویژه در حوزه صنعت معدن و 

تجارت و همچنین استاندارد به دلیل تمرکزگرایی 

صرفا در تهران قابل حل و فصل بوده و حل آن در 

سطح استان امکان پذیر نیست.

نایب رییس کمیسیون مدیریت واردات و بازرگانی 

داخلی اتاق خراسان رضوی نیز در این نشست گفت: 

مسیر فعالیت کارگزاران گمرکی در عرصه تجارت 

مشخص است؛ کارگزار گمرکی اسناد ترخیص 

کالا را از صاحب کالا دریافت و تشریفات گمرکی 

را به صورت قانونی انجام و کالای ترخیص شده را 

تحویل صاحب کالا داده و کارمزدش را دریافت می 

کند و  این کارمزد هیچ ارتباطی با ارزش کالا ندارد.

فعالان بخش خصوصی خراسان رضوی خواستار شدند

کاهش ضرایب مالیاتی 
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مدیرعامل موسسه اعتباری ملل:

خادم  مردم  بودن افتخار بزرگی است
تکتم صابری مقدم تهرانی

با حضور مدیرعامل، اعضای هیات مدیره، معاونان، مدیران، روسای 

ادارات، مناطق، حوزه ها و شعب سراسر کشور، همایشی با عنوان 

"تحول و توسعه" در مشهد مقدس برگزار شد.

این گردهمایی که طی روزهای ١٣ و ١٤ تیرماه، و با حضور تنی چند 

از اساتید و نیز کارشناسان حوزه های "بازاريابي"، "مديريت ارتباط 

با مشتريان" و "بانكداري" برگزار شد، حجت الاسلام والمسلمین 

دکتر سید امین جوادی مدیرعامل موسسه اعتباری ملل به ایراد 

سخنرانی پرداخت.

مدیرعامل موسسه، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره رییس جمهور 

شهید و دیگر شهدای خدمت و همچنین قایم مقام فقید موسسه 

شادروان مروجی گفت: خداوند متعال، همه انسان ها را یکسان آفریده 

است و هیچ یک بر دیگری برتری ندارد. تنها برتری نزد خداوند یکتا، 

تقوی، بندگی و خدمت به مردم است. اگر کسی برای مردم کاری 

انجام دهد، باری از دوش آنان بردارد، مشکلی از مردم را حل کند 

و دست افتاده ای را بگیرد، زحمت های او بدون پاداش نمی ماند.

مديرعامل در ادامه افزود: با تعامل، همراهي، ازخودگذشتگی 

و همياري با مشتريان موسسه و همچنين همكاران، می توانیم 

گام های بلندتري را در جهت اعتلاي سازمان برداريم.

ايشان افزود: با نگاهي به تاریخ، چهره های زیادی را می بینیم که 

ماندگار شده اند و مردم همیشه آنان را به خوبی و نیکی یاد می کنند. 

عالمان و دانشمنداني نظير ابوعلي سينا، شيخ بهايي، اديسون، 

فارابي، شيخ طوسي، حافظ، سعدي، آیت الله حائري يزدي، علامه 

اميني، همیشه به خیر و نیکی یاد می شوند.

حجت الاسلام والمسلمین جوادی، ضمن تاکید برافزایش و گسترش 

خدمات بانکی، باهدف ارایه خدمت بهتر به مشتریان  گفت: هر 

شعبه، به صورت مستقل، صورت های سود و زيان خود را رصد و آناليز 

كند تا قادر باشد كه در جهت رفع نقص و ضعف های احتمالي، 

برنامه ریزی مدوني داشته باشد. بدون شك،  برگزاري جلسات 

دوره ای درون سازمانی، بين همكاران و حتي دعوت از مديران 

بالاتر در اين جلسات، باهدف مرتفع شدن مشكلات موجود در 

زنجيره كاري، می تواند فرايند خدمت را روان تر و نارس ای هایی 

احتمالي را رفع نمايد.

حجت الاسلام جوادي، با اشاره به اينكه خواستن، توانستن است و 

چنانچه بخواهيم، می توانیم به آن دست یابیم، گفت: با مروری بر 

عملکرد سال های گذشته این موسسه، می توان به این مهم دست یافت 

که دستیابی به این جایگاه ، حاصل تلاش ها و زحمات همکاران عزیز 

طی این سال ها بوده است. با عنایت  خداوند متعال، توانستیم با 

جذب نیروهاي خلاق، علاقه مند، دلسوز، کوشا، صادق، پرتلاش، 

توانمند و بااخلاق، با راه اندازی ٣٤٠ شعبه در سراسر کشور،  خدمات 

نوین بانکی را به مردم این مرزوبوم ارایه نمايیم.

حجت الاسلام  جوادی، یکی از برنامه های همایش "تحول و توسعه " 

را تشکیل کارگروه های تخصصی و کاربردی دانست و افزود: توجه به 

كرامات انساني، از ضروريات است. خدمت به هم وطنان را همانند 

گذشته سرلوحه کار خود قرار دهیم.  با تمام وجود، خادم بودن را 

افتخار بدانیم. گره از کار هم وطنان بازکنی و در فرایند کار، اخلاق 

و رافت اسلامي را مدنظر قرار دهيم. تک تک مردم کشور برای ما 

عزیز و مراجعه کنندگان به موسسه ملل، برای ما ارزشمند هستند. 

با تکیه بر اخلاق، خدمات موسسه را به نحو احسن به مشتریان و 

ارباب رجوع معرفی و ارایه نماییم.

  خبر

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 

کشاورزی خراسان رضوی گفت: بخش 

خصوصی به عنوان نقش آفرین اصلی جریان 

اقتصادی کشور، آمادگی دارد تا همراه 

دولت جدید، دلسوزانه در راستای اعتلای 

اقتصاد کشور گام بردارد و حتی در ارایه 

نظرات مشورتی و دیدگاه های تخصصی 

و پیشنهادات کارآمد پیش قدم شود.

محمدرضا توکلی زاده در پیامی انتخاب 

نهمین  به عنوان  را  پزشکیان  مسعود 

رییس جمهور به وی تبریک گفت و تاکید 

کرد: از رییس جمهوری منتخب درخواست 

داریم تا برای رهایی اقتصاد کشور از ورطه 

چالش ها و بحران ها، »شفاف سازی« را 

در صدر اقدامات خود قرار دهد و توامان 

مدیران اقتصادی دولت نیز موظف به 

پاسخگویی در رابطه با تصمیماتشان شوند.

وی در پیام خود ضمن آرزوی موفقیت 

برای سکاندار دولت چهاردهم، تاکید 

کرد: بخشی از مشکلات و کمبودهای 

جدی در کشورمان و همچنین فرصت های 

ازدست رفته در حوزه اقتصاد و معیشت 

مردم، متاثر از تصمیمات غلطی است که 

در برهه های زمانی مختلف اخذشده، اما 

باوجود تاثیرات منفی و خسارت هایی که 

ایجاد کرده اند، تصمیم گیرندگان آن ها 

شناسایی نشده و خود را ملزم به پاسخگویی 

در این حوزه ندیده اند.

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 

کشاورزی خراسان رضوی متذکر شد: 

اصلاح و تعالی سیستم تصمیم سازی و 

اجرایی کشور )چنانکه در انتقادات آقای 

دکتر پزشکیان نیز طی مناظرات انتخاباتی 

مطرح شد(؛ با ملزم کردن مسوولان به 

پذیرش عواقب تصمیماتشان و پاسخگو 

نمودن آن ها، میسر و ممکن خواهد شد.

توکلی زاده در این پیام به ترکیب تیم آینده 

اقتصادی دولت چهاردهم اشاره و تاکید کرد: 

امیدواریم رییس جمهوری محترم، افرادی 

باتجربه، صاحب دانش و توانمند را در بدنه 

تیم اقتصادی خود به کار بگیرد. چهره های 

خُبره ای که قدرت اخذ تصمیمات دشوار 

و ایجاد تحولات اساسی را داشته باشند.

وی یادآور شد: امروز مطالبه جدی بخش 

خصوصی از دولت چهاردهم، ورود جدی 

به بحث تحریم  ها و یافتن راه حلی برای 

محدودیت های اقتصادی کشورمان متاثر از 

تحریم های مختلف و مساله FATF است.

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 

کشاورزی خراسان رضوی، توفیق دولت 

چهاردهم برای ایجاد تحولات مثبت در 

عرصه های مختلف را در گرو بازسازی 

سرمایه های اجتماعی و جلب حمایت 

ارکان موثر بر روندهای کلان دانست 

و یادآور شد: امیدواریم این حمایت از 

رییس جمهوری جدید دریغ نشود تا وی 

در چهارچوب وظایفی که بر دوش دارد، 

در جهت اعتلای کشور گام های بلندی 

را بردارد.

وی در ادامه به انتظاراتی پرداخت که بخش 

خصوصی از دولت جدید دارد و توضیح داد: 

اخذ تصمیمات خلق الساعه، بزرگترین 

چالش محیط کسب وکار کشورمان به 

شمار می آید. واسپاری مسوولیت به افراد 

کاردان و خُبره، این عارضه را تا حد زیادی 

مهار خواهد کرد. امید فعالان اقتصادی 

این است که دولت چهاردهم از انباشت 

قوانین و تعریف رویه های دست و پاگیر 

پرهیز کند و برای اصلاح ضعف های 

گذشته، تلاش نماید.

بخش خصوصی آماده همراهی دولت جدید می باشد

fatf مطالبه رفع تحریم و

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در گفت وگو با خبرنگار 

ما عنوان کرد:  ذوب آهن اصفهان در پنجاهمین سال 

خدمتش در صنعت کشور به عنوان مادر صنعت فولاد 

کشور افتخار دارد که در سه حوزه پیشخوان صنعت 

کشور باشد .

دکتر مهدی کوهی افزود: ابتدا آن که پیشخوان راه آهن 

سراسری و مترو کلانشهرها هستیم و این در حالی است 

که قبل از تحریم های ظالمانه علیه صنعت کشورمان، 

همکاران ما در ذوب آهن اصفهان با کسب دانش فنی 

از اروپا این دانش را به ذوب آهن آورده  و سپس آن را 

بومی سازی کرده اند. وی ادامه داد: همچنین ریل موردنیاز  

راه آهن سراسری و مترو کلان شهرها به صورت انحصاری و 

ساخت داخل، توسط ذوب آهن اصفهان صورت می گیرد 

که در حال حاضر بیش از ۱۸۰ هزارتن ریل، تحویل 

راه آهن سراسری شده است. وی تاکید کرد: خوشبختانه 

ذوب آهن اصفهان ، کشور را از جهت خرید و واردات ریل 

از خارج از کشور بی نیاز کرده است و این دانش فنی در 

شرکت ما کاملا وجود دارد و از جهت ارزبری و خروج ارز 

از کشور بی نیاز شده است و همچنین از جهت تولید ، 

اشتغال داخل ، ساخت مهندسی و نیروی کار ایرانی 

کاملا تضمین شده است  که باکیفیت بسیار بالا در سه 

مرحله طی ساخت، حمل و نصب توسط بازرسان کیفی  

و مهندسی خودمان و بازرسانی که از طرف خریدار 

مشخص می شود کار بازرسی فنی می شود و خریدار 

ازاین جهت ایمنی و کیفیت لازم را تضمین شده از ما 

دریافت می کند . 

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان ضمن اشاره به پروژه های 

جدیدی که با راه آهن سراسری در دست اجرا دارد ، اظهار 

داشت : کریدور شرق  که از چابهار تا خاش و از خاش تا 

زاهدان و از زاهدان به مشهد است جزو پروژه هایی است 

که در دست اجراست و حدود ۵۰ درصد از این پروژه 

انجام شده است و مابقی ریل هم توسط قراردادی که 

دریکی دو هفته آینده بین ما و شرکت زیرساخت مبادله 

خواهد شد ریل موردنیاز کریدور شرق را تولید و تامین 

خواهیم کرد. وی در خصوص حوزه مترو کلانشهرها توضیح 

داد: در حوزه مترو از مشهد مقدس شروع می شود که 

با هماهنگی که با مترو مشهد داشتیم در سال گذشته  

۲۵۰ تن ریل سقف را که موردنیاز مترو مشهد بود در 

ذوب آهن اصفهان تولید شد و در اختیار مترو مشهد 

قرارگرفته است و هم اکنون در حال ریل گذاری در 

طرح های توسعه مشهد هستیم . 

بورس ایران پس از ۱۴ ماه روند نزولی فرسایشی با 

یک بغل امید به استقبال دولت دکتر پزشکیان رفت. 

معاملات هفتگی بازار سرمایه ساعاتی پس از اعلام 

نتایج انتخابات ریاست جمهوری در شرایطی آغاز شد 

که از همان ابتدای پیش گشایش بازار، سفارشات 

روی تابلو نوید یک روز هیجان انگیز را به سهامداران 

خسته بورسی می داد. آخرین روز معاملاتی در هفته 

گذشته و پیش از برگزاری دور دوم انتخاب ریاست 

جمهوری در شرایطی پایان یافته بود که شاخص کل 

بورس و  شاخص کل هم وزن به ترتیب بر روی اعداد 

۲,۱۰۰,۶۷۰ و ۶۷۵,۰۴۲ قرارگرفته بودند و نیز ارزش 

معاملات خرد در پایان این روز برابر با ۳,9۸9 میلیارد 

تومان بود. همچنین در این روز بازهم شاهد خروج 

پول اشخاص حقیقی از بازار به میزان ۱۶۷ میلیارد 

تومان بودیم. اما با آغاز هفته جدید و مشخص شدن 

رییس دولت چهاردهم بازار سرمایه به انتخاب دکتر 

پزشکیان عکس العمل مثبت نشان داد و پس از ماه ها، 

سراسر سبز پوش شد به طوری که ۶۸۲ سهم معادل ۸9 

درصد نمادهای بازار در این روز در بازه مثبت معامله 

شدند و در مقابل فقط ۸۲ سهم معادل ۱۱ درصد 

نمادهای بازار که بخش عمده آن ها نیز از سهام بازار 

پایه بودند، در بازه منفی مورد دادوستد قرار گرفتند. 

تعداد صف های خرید بازار ۵۱۳ و ۵۱ سهم نیز با صف 

فروش روبرو بودند. میانگین سرانه خرید اشخاص 

حقیقی در این روز ۷۶,۴۰۰,۰۰۰ تومان و میانگین 

سرانه فروش اشخاص حقیقی ۳۱,۲۰۰,۰۰۰ تومان 

بود. در پایان معاملات روز شنبه ۱۶ تیرماه شاخص 

کل بورس با یک جهش کم سابقه ی ۸۸,۱۴۲ واحدی 

به عدد ۲,۱۸۸,۸۱۲ رسید و شاخص کل هم وزن نیز 

با رشد ۲۳,۰۵۱ واحدی بر روی عدد ۶9۸,۰9۳ آرام 

گرفت. از دیگر نکات قابل توجه در معاملات این روز 

می توان به افزایش ارزش معاملات خرد بازار اشاره کرد 

که به عدد ۶,۵۸۴ میلیارد تومان رسید، به طوری که 

میانگین ارزش معاملات خرد در یک ماه اخیر  برابر با 

۲,۷۱۸ میلیارد تومان بوده است. همچنین در این 

روز ما شاهد ورود پول حقیقی به سهام، حق تقدم و 

صندوق های سهامی به میزان ۲,۲۴9 میلیارد تومان 

بودیم که با ثبت این عدد، رکورد ورود پول حقیقی به 

بازار در ۱۵ ماه گذشته شکسته شد و این ورود پول در 

شرایطی رقم خورد که در طی یک ماه اخیر ما شاهد 

خروج ۶,۲۷۳ میلیارد تومان از بازار سرمایه بودیم.

در گفت وگو با مدیرعامل  عنوان شد

 ذوب آهن اصفهان روی ریل پیشرفت

بغض بورس ترکید

کامیار ارباب

سرور هادیان 
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زن ۳۷ ساله بابیان این که خودم از عاقبت   عبرت

عاشقی در راهروی دادگاه به خوبی آگاه بودم اما 

بازهم زندگی ام را تباه کردم، درباره سرگذشت 

خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 

رسالت مشهد گفت.

در کش وقوس جدایی از همسرم بودم که 

روزی در راهروی دادگاه با جوان ۲۵ ساله ای 

به نام »فریبرز« آشنا شدم. او هم برای طلاق 

همسرش به دادگاه رفت وآمد می کرد و مدعی 

بود همسرش به او خیانت می کند.

»فریبرز«که بسیار چرب زبان بود و روابط عمومی 

بالایی داشت، سفره درد دل هایش را برایم گشود 

و زنش را فردی هوس باز معرفی کرد که هیچ 

تعهد اخلاقی نسبت به خانواده اش نداشت.

از سوی دیگر من هم که به خاطر اعتیاد و 

عیاشی های شوهرم می خواستم از او جدا 

شوم، روی صندلی انتظار نشستم و ریزودرشت 

زندگی مشترکم را برایش بازگو کردم و به او 

گفتم دیگر از این زندگی فلاکت بار خسته 

شده ام و به هیچ وجه حاضر نیستم به زندگی 

مشترک با شوهرم بازگردم.

خلاصه این گفت وگوها حدود نیم ساعت 

طول کشید و درنهایت »فریبرز« که مرا یک 

شکست خورده عشقی می دید،چنان به سوی 

خودش جذب کرد که یک بار دیگر دلم لرزید 

و به گونه ای به او علاقه مند شدم ولی من از 

فریبرز ۷ سال بزرگ تر بودم و به همین خاطر 

نمی توانستم عشقم را به او ابراز کنم. اما در این 

میان »فریبرز«،شماره تلفن مرا برای پیگیری 

نتایج دادگاه و همدردی و هم صحبتی گرفت 

و بعدازآن بود که روابط تلفنی ما آغاز شد.

در اثنای همین ارتباط ها در حالی بیشتر به 

فریبرز علاقه مند شدم که او پیشنهاد ازدواج به 

من داده بود.»فریبرز«کارمند یکی از بانک های 

مشهد بود و اوضاع مالی خوبی داشت اما 

خانواده او به شدت با این ازدواج مخالف بودند 

و ما را مناسب یکدیگر نمی دیدند.

در همین حال من برای آن که خودم را به 

مادر»فریبرز«ثابت کنم به او گفتم مهریه ام 

را فقط یک شاخه گل سرخ تعیین کند. 

ولی از سوی دیگر خانواده خودم نیز با این 

شرایط بسیار نگران آینده ام بودند و اعتقاد 

داشتند که فرجام این ازدواج چیزی جز 

تباهی و بدبختی نخواهد بود؛ ولی من باید 

به خانواده همسر سابقم اثبات می کردم که 

با پسری کم سن وسال تر ازدواج کرده ام!

از طرف دیگر هم به خاطر این عاشقی هوس 

آلود عقلم را ازدست داده بودم و به عاقبت 

رفتارهایم نمی اندیشیدم؛ اگرچه می دانستم 

در مسیر تباهی قدم برمی دارم ولی خودم را 

توجیه می کردم که همه انسان ها مانند یکدیگر 

نیستند! بالاخره در میان همه مخالفت ها من و 

»فریبرز« ازدواج کردیم و یک سال بعد صاحب 

دختری زیبا شدم.  باوجوداین طولی نکشید 

که دوران هوس و عاشقی به پایان رسید و حالا 

»فریبرز«به بهانه های مختلف شب ها دیر به خانه 

می آمد و به من کم محلی می کرد. خانواده اش 

نیز مرا دختری شکست خورده می پنداشتند 

که پسرشان را قربانی هوسرانی های خودم 

کرده ام به همین دلیل به خواسته های من 

بی توجهی می کردند و اختلاف سنی مرا به رخ 

می کشیدند که پسرشان نتوانسته عاشقی را 

تجربه کند! بالاخره این ناسازگاری ها به حدی 

رسید که روزی فهمیدم همسرم برای بار سوم 

زن دیگری را به عقد موقت خودش درآورده و 

مرا دیگر دوست ندارد.

طولی نکشید که »فریبرز« مرا از خانه بیرون 

انداخت و با تهمت های ناروایی، دلم را شکست. 

حالا هم در خانه را قفل کرده و دیگر مرا به خانه 

راه نمی دهد. در این شرایط که بار دیگر طعم 

یک شکست عشقی را چشیده ام نمی دانم چه 

کنم ای کاش ... با دستور سرهنگ مجتبی 

حسین زاده)رییس کلانتری رسالت مشهد(

بررسی های قانونی و اقدامات روان شناختی 

درباره مشکلات این زن جوان به گروه مشاوران 

زبده دایره مددکاری اجتماعی سپرده شد.

عشق دوباره !
غلامرضا تدینی راد 

یک بار عاشقش شدم و حالا بعد از دوسال و نیم احساس می کنم 

دوباره عاشقش شده ام و از صمیم قلبم دوستش دارم

کم رو و خجالتی بود ، در جلسه خواستگاری سرش را هم بالا 

نیاورد. من مجذوب همین شرم و حیا و وقارش شدم. با مشورت با 

بزرگ ترها و تحقیقات لازم سرسفره عقد نشستم و به او بله گفتم. 

چند ماهی دوران عقد ما طول کشید و با برگزاری یک جشن ساده 

و خودمانی پا به خانه بخت گذاشتیم.

روزهای اول زندگی شیرین بود ؛ هر چه می گذشت به هم وابسته تر 

می شدیم. افسوس که طعم این شیرینی خیلی زود تلخ شد. هنوز ۲ 

سال نگذشته بود که کارمان به جروبحث های تکراری و الکی کشید.

سر کوچک ترین مشکلی اعصابمان خط خطی می شد و داد و 

فریاد راه می انداختیم. شوهرم می گفت چه موقعیت هایی برای 

ازدواج داشته و چه اشتباهی کرده است.

با شنیدن این حرف انگار پتکی بر فرق سرم می کوبیدند و برای به 

این که کم نیاورم در جوابش می گفتم من هم حیف شدم و باتویی 

که آه در بساط نداشتی ازدواج کردم.

این جروبحث های بی خود و یک من دو غاز ما را از همدیگر دور 

می کرد و فقط درصدد بودیم با توهین و تحقیر و دهن کجی کاری 

کنیم که حرص هم را دربیاوریم.

البته از این شرایط راضی نبودیم و من هر موقع تنها می شدم 

می نشستم و با خودم می گفتم چرا این طوری شد.

کم کم این فکر مثل موریانه ذهنم را درگیر خودش کرد؛ نکند اسم 

زن دیگری وسط باشد. از این موضوع خیلی عذاب می کشیدم و 

نمی دانستم چه کار کنم.

از طرفی همکلاسی ام با حرف هایی که درباره مردها می زد و می گفت 

ساده نباش و زیاد اعتماد نکن شک و تردیدم را بیشتر می کرد؛ 

فکر احمقانه ای به سرم رسید و از او خواستم به طور ناشناس برای 

شوهرم در فضای مجازی پیام های عاشقانه بفرستد.

اصرار داشتیم جواب بدهد؛ ولی محکم تر از آن چیزی بود که فکرش 

را کرده بودم. کم محلی می کرد و جواب نمی داد .

یک روز در پاسخ به شعر عاشقانه ای که برایش فرستادیم گفت 

خواهش می کنم دیگر پیام ندهید چون من متاهل هستم و یک 

تار موی همسرم را هم با دنیا عوض نمی کنم.

شوهرم حتی سیم کارتش را هم عوض کرد. با این رفتار او همکلاسی ام 

دیگر حرفی برای گفتن نداشت.

یکی دو هفته ازاین ماجرا گذشت ، فقط نگاهش می کردم و هرچی 

می گفت لبخند می زدم و از جان ودل چشم می گفتم.

تعجب کرده بود. ولی به روی خودش نمی آورد. از این خونسردی اش 

هم حوصله ام سر رفته بود. یک روز بعدازظهر سر صحبت را باز 

کردم و گفتم نمی خواهی بپرسی چرا این قدر مهربان شده ام و 

دوستت دارم.

با لبخندی سرش را تکان داد و گفت: شوهر به این خوبی داری 

باید هم قدرش را بدانی و دوستش داشته باشی.

درحالی که لحن کلام ما خیلی دوستانه و گرم بود برایش گفتم چه 

طور با کمک همکلاسی ام امتحانش کرده ام.

با این حرف انگار آتش به جانش انداختم. غوغایی به پا شد که 

نگو و نپرس. از کوره دررفته بود و می گفت تو حق نداشتی چنین 

کاری بکنی و از کجا معلوم برای مردهای دیگر هم از این پیام های 

عاشقانه نفرستاده باشید.

دعوایمان آن روز بالا گرفت ؛ لباس هایش را پوشید و خانه مادرش رفت.

بعد هم مادر شوهرم موضوع را به مادر من اطلاع داد و چه جروبحثی 

که به پا نشد.

بعد از قهر یک هفته ای به پیشنهاد یکی از دوستان به مرکز مشاوره 

آرامش پلیس خراسان رضوی مراجعه کردیم. جلسه مشاوره مثل 

آبی بود بر آتش و ما فهمیدیم که راز و رمز و مهارت های زندگی 

زناشویی چیزهای دیگری هستند که زیاد موردتوجه ما نبوده اند.

با تمام این حرف ها و شناختی که از همسرم پیداکرده ام فقط می توانم 

بگویم انگار دوباره عاشقش شده ام و از صمیم قلبم دوستش دارم.

با بررسی سند ملک، به اطلاعات بسیار مفیدی در خصوص 

ملک دسترسی پیدا می کنید

بخش عمده ای از اطلاعات مهم درباره ملک و نکات 

حقوقی املاک در سند ملک موجود است. به عنوان مثال 

کلید پی بردن به تمام موارد زیر یا مستقیما در سند ملک 

است یا با کمک مطالعه سند ملک محقق می شود:

موقوفی بودن ملک

در رهن بودن ملک

ورثه ای بودن ملک

پیشگیری از فروش مال غیر )جلوگیری از کلاهبرداری(

به قیمت خریدن ملک )در یک حالت خاص(

همان طور که می بینید موارد بالا بسیار مهم هستند. در 

ادامه به هر یک می پردازیم.

بررسی موقوفی بودن ملک

یکی از مهم ترین نکات حقوقی املاک که پیش از معامله 

باید بدانید، تفاوت ملک موقوفی با ملک شخصی است. 

اگر یک ملک موقوفی را خریداری کنید، شما فقط مالک 

اعیان )بنای ساخته شده( هستید و مالکیت عرصه )زمین 

ملک( متعلق به اداره اوقاف یا شخص وقف کننده است. 

درواقع شما اعیان را خریداری کرده و عرصه را از متولی 

مربوطه اجاره می کنید.

بنابراین پیش از خرید ملک، باید وقفی بودن یا نبودن 

ملک را از روی سند بررسی کنید. موقوفی بودن ملک 

را می توانید به ۲ روش متوجه شوید:

١-مطالعه جلد سند:

اگر ملک اوقافی باشد، این موضوع روی جلد سند 

نوشته شده است.

٢-مطالعه داخل سند:

برای املاکی که موقوفی نیستند )املاک شخصی( 

داخل سند نوشته شده: »شش دانگ عرصه و اعیان«، 

اما سند ملک موقوفی نوشته شده: »شش دانگ اعیان«.

بررسی در رهن بودن سند ملک

برای تشخیص اینکه ملک در رهن بانک هست یا نه، 

به سادگی می توانید به سند ملک مراجعه کنید. اگر 

ملک موردنظر دارای سند تک برگ باشد، می توانید 

با مراجعه به صفحه نقل و انتقالات این موضوع را 

متوجه شوید. در خصوص املاکی که سند دفترچه ای 

دارند، اگر ملک در رهن بانک باشد، پشت سند 

نوشته شده است که ملک در رهن کدام بانک است.

چطور می توانید با بررسی سند ملک، پول اضافه پرداخت 

نکنید؟

در برخی مواقع مشاهده شده که ثمن معامله بر اساس متراژ 

اعلامی مالک، پرداخت شده است. اما پس از مشاهده 

سند مشخص شده متراژ واقعی ملک یک یا چند متر با 

متراژی که اعلام شده متفاوت است.

بنابراین با رعایت این امر، ملک را به قیمت خریده، پول 

اضافه پرداخت نکرده و متحمل دردسرهای بعدی یا 

حتی به هم خوردن معامله نشوید.

بررسی املاک ورثه ای

حقیقت این است که هیچ گونه اطلاعاتی از ورثه ای 

بودن ملک در سند موجود نیست. اما مطالعه سند 

به طور غیرمستقیم به شما کمک می کند از ورثه ای 

بودن ملک مطلع شوید. برای این کار شما ابتدا باید 

اطلاعات هویتی مالک را از روی سند ملک بررسی 

کنید. در ادامه برای معامله ملک یا مالک در جلسه 

فروش حضور دارد یا ندارد.

اگر مالک اصلی در جلسه حضور نداشت، ۳ حالت 

وجود دارد:

١-مالک به فردی وکالت نامه داده است. در این حالت باید 

وکیل مالک پیش از امضای قرارداد وکالت نامه را ارائه کند.

٢-احتمال دارد مالک فوت شده باشد و یکی از ورثه یا 

کلیه وراث در جلسه فروش حضورداشته باشند. در این 

حالت باید برگه انحصار وراثت توسط وراث ارایه شود.

٣-احتمال کلاهبرداری و تلاش برای فروش مال غیر 

وجود دارد.

پیشگیری از کلاهبرداری )فروش مال غیر( با بررسی 

سند ملک

همیشه پیش از معامله اطلاعات هویتی مالک را 

با اطلاعات هویتی موجود در سند مطابقت دهید.

فرض کنید ملکی برای خرید به شما معرفی شده 

است. چطور می توانید از اینکه مالک اصلی قرارداد 

را امضا می کند مطمین باشید؟ برای اطمینان از 

این موضوع باید احراز هویت و احراز مالکیت انجام 

شود. این مورد را در ادامه بیشتر توضیح می دهیم.

اما فراموش نکنید، یکی از مهم ترین نکاتی که در 

بررسی سند باید به آن توجه کنید این است که 

اطلاعات هویتی مالک را بر اساس سند به دقت 

بررسی کنید. در ادامه درباره اهمیت بررسی مدارک 

فروشنده بیشتر توضیح می دهیم.

بررسی مدارک فروشنده و اهمیت آن

یکی از مواردی که بی دقتی در آن می تواند بدترین مشکلات 

حقوقی املاک را برای شما ایجاد کند، بررسی نکردن 

مدارک فروشنده است.

فرض کنید پس از جست وجوی بسیار، ملک مناسبی 

پیدا می کنید. وارد جلسه فروش شده، قرارداد را امضا 

کرده و بخشی از ثمن معامله را پرداخت می کنید. اما 

بعدا متوجه می شوید کسی که قرارداد را امضا کرده 

و شما پول را به حساب او ریخته اید، فروشنده واقعی 

ملک نبوده است.

اجازه دهید این مورد را پیچیده تر کنیم  . فرض کنید قصد 

شما از خرید ملک، سرمایه گذاری بوده است و پیش از 

سند زدن، شما هم ملک را به صورت قولنامه ای به شخص 

دیگری فروخته اید.

در این حالت نه تنها سرمایه شما ازدست رفته است، بلکه 

متهم به جرم فروش مال غیر هم می شوید.

چرا بررسی سند ملک پیش از خرید ملک بسیار مهم است؟

خواستگاری در صف دادگاه

مهدیه برمکی
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سرپرست مدیریت بهبود کسب وکار بنیاد 

ملی بازی های رایانه ای، ارزآوری و اشتغال 

را دو فایده مهم بازی های ویدیویی ایرانی 

معرفی کرد و گفت: متاسفانه واژه »بازی« 

باعث شده است که مسوولین خیلی این 

صنعت را جدی نگیرند درحالی که در 

یک بازار بین المللی با حدود ۶ میلیارد 

نفر کاربر مواجه هستیم که می توانند از 

این بازی ها استفاده کنند.

رضا احمدی ، همزمان با روز جهانی 

بازی های ویدیویی با اشاره به اینکه 

بازی های  حتی  ویدیویی  بازی های 

رایانه ای را هم شامل می شود، گفت: 

کنسول های مختلف بازی، بازی هایی 

که بر سیستم عامل های مختلف بر روی 

تلفن های همراه نصب است و... همگی 

در مجموعه بازی های ویدیویی قرار دارند.

انقلاب بازی های موبایلی از دهه 9۰

وی بابیان اینکه بازی های ویدیویی از 

حدود سال ۱9۸۰ میلادی در جهان رونق 

گرفتند، اظهار کرد: از این تاریخ کنسول های 

مختلفی که با آن ها آشنا هستیم مانند 

»میکرو«، »سِگا«، »پلی استیشن۱« و... 

به وجود آمدند. در کشور ما از اواخر دهه 

۶۰ بازی ها به صورت جدی تر وارد شدند 

و به مرور نسل های جدیدِ دستگاه های 

بازی وارد بازار شدند. از اوایل دهه 9۰ 

هم بازی های موبایلی در کشور فراگیر 

شدند و بازارهای عرضه کننده مختلف، 

بستر مناسبی برای گسترش بیشتر این 

بازی ها شدند به شکلی که می توان گفت 

از اوایل دهه 9۰ یک انقلاب دربازی های 

موبایلی ایجاد شود.

سرپرست مدیریت بهبود کسب وکار بنیاد 

ملی بازی های رایانه ای درباره بازی سازی 

در ایران، بیان کرد: تا پیش از تاسیس 

بنیاد ملی بازی های رایانه ای در سال 

۱۳۸۷ بازی سازی در ایران چندان جدی 

گرفته نمی شد، اما صنعت بازی سازی 

ایران ازآن پس شکل واقعی تری به خود 

مختلفی  ماموریت های  بنیاد  گرفت. 

ازجمله رونق تولید بازی های ایرانی، 

نظارت بر محتوای بازی های خارجی، 

آموزش بازی سازی، پژوهش دربازی های 

ویدیویی و ... را بر عهده گرفت و در بخش 

آموزش هم »انستیتو ملی بازی سازی 

ایران« ایجاد شد.

ارزآوری و اشتغال دو فایده مهم بازی سازی

ایران  جایگاه  خصوص  در  احمدی 

در جهان در زمینه ساخت بازی های 

ویدیویی، اظهار کرد: تا پیش از تاسیس 

بنیاد ملی بازی های رایانه ای اینکه در 

جهان و حتی منطقه چه رتبه ای داشتیم 

خیلی مشخص نبود. با معطوف شدن 

توجهات به این سمت،  ایران در این 

صنعت پیشرو شناخته شد تا جایی که 

رتبه نخست منطقه را کسب کردیم. 

هرچه جلوتر آمدیم جذابیت و درآمدزا 

بودن این بازی ها برای کشورها مشخص 

شد و اکنون کشورهای همسایه مانند 

ترکیه،  عربستان، امارات، قطر و ... بیش 

از گذشته به اهمیت این بازی ها پِی 

برده اند و سرمایه گذاری های بسیار زیادی 

را بر این حوزه کردند. به عنوان مثال در 

عربستان ۷۰ درصد درآمد نفتی را در ۵ 

صنعت مختلف سرمایه گذاری می کنند 

که یکی از آن ها »بازی سازی« است.

»بازی سازی« ایرانی بد نیست، اما...

وی افزود: این روزها در زمینه بازی سازی 

خیلی وضعیت بدی نداریم و جزو سه کشور 

اول منطقه هستیم، اما مساله این است که 

مسوولین ما باید بیش از گذشته این صنعت 

را بشناسند چون »بازی سازی« می تواند برای 

کشور ارزآور باشد اما بااین حال متاسفانه 

سرمایه گذاری کمتری بر آن انجام شده 

است درحالی که به جز سودآوری باعث 

اشتغال زایی هم می شود.

غفلت از بازار جهانی در سایه 
بی توجهی مدیران

کسب وکار  بهبود  مدیریت  سرپرست 

ادامه  رایانه ای  بازی های  ملی  بنیاد 

داد: بازی های ایرانی که در بازارهای 

بین المللی مانند Google Play عرضه 

می شوند می توانند تا بیش از ۲۰۰میلیون 

یوزر از سراسر جهان داشته باشد که باعث 

ارزآوری به شدت بالای آن ها می شود. 

متاسفانه واژه »بازی« باعث شده است 

که مسوولین خیلی این صنعت را جدی 

نگیرند. علی رغم اینکه در کشورهای 

همسایه در حال سرمایه گذاری جدی بر 

این حوزه هستند، اما ما شرایط سهلی را هم 

برای فعالین این عرصه فراهم نمی کنیم. 

این در حالی است که بازار ایرانی نهایتا 

برای ۸۵ میلیون نفر ظرفیت دارد ولی در 

یک بازار بین المللی با حدود ۶ میلیارد 

نفر کاربر مواجه هستیم که هیچ چیز 

آن قابل قیاس با بازار داخلی نیست.

وی تاکید کرد: توجه به صنعت بازی سازی 

و فراهم کردن شرایط مناسب برای رشد 

آن با سرمایه های کمتر نسبت به سایر 

کارهای صنعتی، می تواند به اشتغال زایی 

کمک کند. ضمن اینکه در زمینه بازگشت 

سرمایه هم در صنعت بازی با روندی 

بسیار زودبازده مواجه هستیم.

قابلیت عرضه بازی های ایرانی به 
زبان های مختلف

عضو شورای فقهی بازی های رایانه ای درباره 

بازی های ایرانی که در بازار بین المللی 

عرضه می شوند، گفت: بازی های ایرانی 

زیادی داریم که در بازار بین المللی درحال 

عرضه است به عنوان مثال بازی »پسرخوانده« 

عرضه شده است که مخاطب خود را پیداکرده 

است. این بازی ها می توانند به زبان های 

مختلفی عرضه شوند اما به طورکلی تمام 

بازی های ایرانی که در بازار بین المللی 

عرضه می شوند زبان انگلیسی دارند و 

بسیار هم پرمخاطب هستند.

چگونه تحریم را دور بزنیم؟
 Google Play احمدی با اشاره به اینکه

به عنوان بستری برای ارایه بازی ها، 

سرویس ها و خدماتی دارد که درصورتی که 

مشخص شود بازی ایرانی بوده، آن را از 

این خدمات محروم می کند، بیان کرد: 

بازی سازان ایرانی با تاسیس یک شرکت 

در کشوری دیگر، بازی خود را عرضه 

می کنند تا سرویس مدنظر را دریافت 

کنند. این کار دور زدن تحریم ها است که 

باعث شده بازی سازان موبایلی بتوانند 

مشکلات خود را برطرف کنند.

وی در پاسخ به این سوال که آیا بازی های 

ایرانی را به لحاظ گرافیک و جذابیت 

بصری قابل رقابت با بازی های خارجی 

می دانید یا خیر؟، توضیح داد: دربازی های 

کنسولی به دلیل نبود زیرساخت های لازم 

و سخت افزارهای موردنیاز و همچنین 

جلو  نتوانسته ایم  خیلی  تحریم هایی 

برویم زیرا عوامل ذکرشده دسترسی 

به سرویس های موردنیاز برای توسعه 

این بازی ها را محدود کرده است. این 

درحالی که است که دانش بازی سازان 

ایرانی قابل توجه است اما به دلیل مشکلات 

ذکرشده در بخش بازی های کنسولی 

پیشرفت خیلی زیاد نبوده است. در بخش 

بازی های موبایلی شرایط توسعه فراهم تر 

بوده است و تعداد قابل توجهی از آن ها 

جوایزی بین المللی نیز دریافت کردند.

فیلترینگ Google Play به نفع 
چه کسانی شد؟

وی در پاسخ به این سوال که آیا می توان 

گفت تعداد دانلود بازی های ایرانی بعد 

از فیلتر شدن Google Play کاهش 

یافته است؟ اظهار کرد: با فیلتر شدن 

Google Play قاعدتا مسیر سخت تری 

برای دانلود بازی ها به وجود آمده است 

اما بعدازاین واقعه افراد از اپلیکیشن های 

ایرانی مانند بازار و مایکت اقدام به دانلود 

بازی ها می کنند؛ بنابراین تاثیری بر 

تعداد دانلود نداشته است بلکه محل 

دانلود تغییر کرده است و حتی به نفع 

این اپلیکیشن های داخلی شده است.

شکل گیری نظام رده بندی سنی 
بازی های رایانه ای

سرپرست مدیریت بهبود کسب وکار بنیاد ملی 

بازی های رایانه ای با اشاره به شکل گیری 

نظام رده بندی سنی بازی های رایانه ای 

ذیل بنیاد ملی بازی های رایانه ای، گفت: 

نظام رده بندی سنی ESRA اولین نظام 

رده بندی سنی بازی ها در بین مسلمانان 

و در منطقه خاورمیانه بود که طبق آن ۴۵ 

هزار عنوان بازی موبایلی و حدود ۵۰۰۰ 

عنوان بازی کنسولی ایرانی و خارجی 

رده بندی سنی شدند که از طریق سایت 

chebazi.ircg.ir خانواده ها می توانند 

آن را پیدا کنند.

فیلترینگ Google Play به نفع چه کسانی شد؟

غفلت از صنعت پولسازِ »بازی سازی« 
  دیدگاه

صرفا جهت یادآوری
دکتر مهدی یاراحمدی خراسانی

نه روز پدر است نه روز مادر، نه تولدی در کار است نه دور از جان 

شما و عزیزانتان داغ و عزایی. صرفاً می خواهم در این مجال 

جهت یادآوری موضوع بسیار مهمی را خدمت شما عرض کنم. 

عادت کرده ایم در هیاهوی زندگی عصر فراصنعتی به دنبال 

اهداف ریزودرشت خود بدویم و مقوله ی معیشت و رو پا ماندن 

مالی و اقتصادی اکنون آن قدر سخت و پیچیده شده است که 

گاهی مسایل بسیار مهمی از یادمان می رود، اهمیت خود را از 

دست می دهد، نسبت به آن غفلت می کنیم، یا حداقل آن طور 

که بایدوشاید به آن ها نمی پردازیم. یکی از این مسایل و موارد که 

بسیار بسیار مهم است و سعادت دنیا و آخرت ما تا حد زیادی به آن 

وابسته است حفظ شأن، جایگاه، احترام، کرامت و نقش »پدر و 

مادر« در زندگی همه ی ماست. خداوند در قرآن آنجا که سامانه ی 

ارتباط انسان با سایرین را تعریف می کند می فرماید؛ »إنَِّ اللَّهَ يأَمُْ

رُ باِلْعَدْلِ وَ الْحِْسانِ« یعنی »همانا »خدا )خلق را( فرمان به عدل 

و احسان می دهد«. اما به پدر و مادر که می رسد پروردگار آن ها 

را از سایرین جدا می سازد و دیگر سخنی از عدل نمی کند و در 

سطحی بالاتر امر می دهد و می فرماید: »وَقَضَ رَبُّكَ ألَاَّ تَعْبُدُوا 

إلِاَّ إِيَّاهُ وَبِالْوَالِدَيْنِ إحِْسَانًا« یعنی؛ »و پروردگار تو مقرر کرد که جز 

او را مپرستید و به پدر و مادر ]خود[ احسان کنید« آیه احسان به 

والدین آیه ۲۳ سوره اسراء است که پس از دعوت به توحید انسان ها 

را به نیکی کردن به پدر و مادر دعوت می کند. این بدان معناست 

که به والدین که می رسی تکلیف تو فقط و فقط »احسان« و نیکی 

است. باید بی محابا آن را تکریم کنی، قدر بدانی، در صدر نشانی 

و هر آنچه در توان داری برای آرامش، شادمانی و حفظ کرامت 

و احترام آن ها به کار ببری. مفسران احسان به والدین در آیه را 

حکمی قطعی و نسخ نشدنی از جانب خدا می دانند. همچنین 

علامه طباطبایی مقدم شدن احسان به والدین بر سایر احکامی 

که درآیات بعدی آمده را دلیلی بر اهمیت این حکم می داند. در این 

آیه حق والدین هم ردیف حق خداوند شمرده شده است. مفسران 

قرار گرفتن آن بعد از اصل توحید را نشان از اهمیت احترام به 

پدر و مادر و جایگاه رفیع این نوع اطاعت نزد خداوند می دانند. 

عده ای در تناسب بین توحید و احسان به والدین در آیه مواردی 

را ذکر کرده اند؛ ازجمله آنکه خداوند سبب حقیقی وجود انسان 

و والدین سبب ظاهری و معیشت آن ها هستند و همان طور که 

شکر نعمت های خداوند به عنوان منعم حقیقی واجب است، شکر 

نعمت های مخلوقین در حق انسان نیز واجب است و هیچ کس 

به اندازه والدین در حق انسان کاری نکرده و مستحق شکرگزاری 

نیستند. مگر می شود آدمی پدر و مادر را فراموش کند، حق آن ها 

را ادا نکند، قدرشان را نداند، در برابر آن ها مبادی آداب نباشد، 

صدایش را بلند کند، فرمان آن ها را اجابت نکند و با غرور و تکبر 

به هنگام پیری با آن ها مواجهه نماید. این چنین انسانی از رحمت 

خدابه دور خواهد بود و مرتکب گناهی می شود که خداوند آن را در 

زمره ی گناهانی قرار داده است که هیچ گاه بخشیده نمی شوند. 

پدر و مادر اسباب اجابت دعا، مایه رحمت خدا و ریشه و اصالت 

آدم هستند که باید در هر حالی احترام آن ها حفظ شود و توسط 

فرزندان گرامی داشته شوند. پس به یادآورید و به خود تذکر دهید 

دوباره و چندباره، هرروز و هرلحظه که شما وظیفه دارید همچون 

پروانه دور شمع وجودی نورانی و گرمابخش آن ها طواف کنید 

و هر آنچه از مهربانی، ادب، تکریم و یاری رساندن آموخته اید 

دودستی و باکمال امتنان و احترام تقدیم وجود شریف و پربرکت 

آن ها نمایید. یادمان نرود که هر آنچه امروز داریم به همت و برکت 

والدین خویش داریم و موظف هستیم در زمان »حیات« تمام وقت و 

تمام قد در خدمت آن ها باشیم و در زمان »ممات« به گونه ای زندگی 

کنیم و آن ها را یاد نماییم که روحشان قرین رحمت و شادی باشد 

و در سرای آخرت برای فرزندان خویش دعا کنند. و چه زیباست 

رابطه ی عاشقانه، مهربانانه و مودبانه فرزندی با پدر و مادرش که 

از سر انسانیت و کمالِ رفتار آن ها ارج می نهد، در برابرشان تواضع 

دارد و همه جوره به آن ها خدمت می کند.




